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Møteprotokoll 
 

Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 
 
 

Møtested: Formannskapssalen   
Møtedato: 11.01.2011 Tid: 17.00 
 
Til stede på møtet 
Medlemmer: John Stene, Michael Setsaas, Nina Braadland, Gunnar Størseth, Jorunn 

Aune Høyer, Kari Kristine Engan, Dag Øivind Antonsen 
Varamedlemmer: Anne Grete Haugan, Liv Marit Løkken 
Meldt forfall: Merete Nilsen-Nygaard, Kristin Spachmo 
Ikke møtt:  
Fra administrasjonen: Rådgiver Oddrun Linge, IT-spesialkonsulent Marte Loe og planlegger John 

S. Schistad (orienteringer) 
Anne-Alice Tårnesvik, Anne Karine Dogger, Jan A. Hårvik, Terje Johnsen 

  
Møteleder: John Stene 
Fra sekretariatet: Gry Janne Øyen 
 
Leder ønsket alle riktig godt nyttår! 
 
Pkt. 1   Godkjenning av innkalling og sakliste: 
Leder opplyste at sak 3/11 er til uttalelse etter at formannskapet utsatte saken til 18.01. 
Godkjent. 
 
Pkt. 2   Godkjenning av protokoll fra møte 23.11.2010: 
Godkjent. 
 
Pkt. 3   Melding av spørsmål/saker til eventuelt: 
- Michael Setsaas meldte sak. 
- Forespørsel fra NHF Trondheim om endring i representasjon i arbeidsgruppe BPA 
- Forespørsel lagt ved innkallingen om representant til arbeidsgruppe Dagtilbud – botiltak 
- Forespørsel lagt ved innkallingen om Norwegian fra Terje Roel 
 
Pkt. 4 Orientering: 
Rådgiver Oddrun Linge og Marte Loe orienterte om individuell plan (IP).  
IP er et verktøy for å innfri forpliktelser slik at tjenestemottakeren får et helhetlig, koordinert og 
individuelt tilpasset tjenestetilbud. Formål er også å styrke samhandlingen mellom tjenesteyter, 
tjenestemottaker og eventuelt pårørende. 
Informasjon om IP finnes på: www.trondheim.kommune.no/ip  
Presentasjonen vil bli sendt rådet medlemmer på e-post. 
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SAKSLISTE 
 
Saksnr. Arkivsaksnr.  
1/11 10/43162 Til uttalelse 
 FORSLAG TIL BOLIGPROGRAM 2011-2014 - OFFENTLIG HØRING  

 
2/11 10/44075 Til uttalelse 
 PLAN FOR VOKSENOPPLÆRING HOVEDSTRATEGIER 2011 - 2015 

 
3/11 10/41490 Til uttalelse 
 HØRING - NY HELSE- OG OMSORGSLOV, NY LOV OM FOLKEHELSE 

OG NASJONAL HELSE- OG OMSORGSPLAN (2011-2015)  
 

4/11 10/37359 Til uttalelse 
 TRONDHEIM KOMMUNES INNSATS MOT FRAFALL I 

VIDEREGÅENDE SKOLE    
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Sak 1/11  
 
FORSLAG TIL BOLIGPROGRAM 2011-2014 - OFFENTLIG HØRING  
 
 
Behandling: 
Planlegger John S. Schistad orienterte om boligprogrammet og besvarte spørsmål. 
 
John Stene  foreslo å utsette saken til neste møte. 
 
Votering: 
Stenes forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Leder anmodet rådets medlemmer om å sende innspill til arbeidsutvalget før den 24. januar slik at 
AU kan lage et forslag til uttalelse til neste møte. 
 
Schistads presentasjon sendes rådets medlemmer på e-post. 
 
VEDTAK: 
 
Saken utsettes til neste møte. 
 
 
  
Sak 2/11  
 
PLAN FOR VOKSENOPPLÆRING HOVEDSTRATEGIER 2011 - 2015 
 
 
Behandling: 
Kari Kristine Engan fremmet følgende forslag: 
KFU er i utgangspunktet positiv til planen som har mange gode målsettinger og vil spesielt trekke 
fram økt informasjon til innbyggerne om retten til voksenopplæring samt samarbeid med 
fylkeskommunen for å sikre et helhetlig voksenopplæringstilbud. 
 
Imidlertid stiller KFU spørsmål om planen er realistisk gjennomførbar innenfor budsjettrammene.    
 
Nina Braadland foreslo å utsette saken til neste møte. 
 
Votering: 
Braadlands forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
Engans forslag følger med til neste møte. 
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Leder anmodet rådets medlemmer om å sende innspill til arbeidsutvalget før den 24. januar slik at 
AU kan lage et forslag til uttalelse til neste møte.  
Eventuelle spørsmål til saken kan rettes til rådgiver Anne-Alice Tårnesvik. 
 
VEDTAK: 
 
Saken utsettes til neste møte. 
 
 
  
Sak 3/11  
 
HØRING - NY HELSE- OG OMSORGSLOV, NY LOV OM FOLKEHELSE OG 
NASJONAL HELSE- OG OMSORGSPLAN (2011-2015)  
 
 
Behandling: 
Leder orienterte om rådmannens forslag til høringsuttalelse. 
 
Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har ikke ytterligere kommentarer til 
høringsuttalelsen. 
 
VEDTAK: 
 
Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne har ikke ytterligere kommentarer til 
høringsuttalelsen. 
 
 
  
Sak 4/11  
 
TRONDHEIM KOMMUNES INNSATS MOT FRAFALL I VIDEREGÅENDE SKOLE    
 
 
Behandling: 
Kari Kristine Engan fremmet følgende forslag: 
KFU er svært bekymret over det store frafallet i den videregående skolen og støtter forslag om å 
sette økt fokus på tiltak for å begrense / hindre at dette fortsetter. 
 
Pkt. 2.3 Årsaker til frafall viser til Fafo-rapport 2010:03 som tar opp følgende hovedårsaker: Høyt 
fravær i grunnskolen og Et karaktersnitt under 2,5.  
I pkt. 4 Oppsummering står: ”Det er en økende erkjennelse av at den grunnleggende kvaliteten i 
grunnskolen er av største betydning. Blant annet derfor har rådmannen foreslått og fått bystyrets 
tilslutning i økonomiplanen til at fravær og grunnleggende ferdigheter skal være klare målområder i 
årene som kommer i trondheimsskolen.” 
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Frafall i den videregående skolen fører til store samfunnsmessige kostnader. Tidlig innsats er et 
nøkkelord her, og KFU mener derfor det kan være klokt å ha et samfunnsøkonomisk perspektiv i 
arbeidet med kommende års økonomiplaner og iverksette til dels kostnadskrevende tiltak, som for 
eksempel økt lærertetthet og spesialundervisning. 
 
Gunnar Størseth foreslo følgende tilføyelse til Engans forslag (kursiv): 
Tidlig innsats i grunnskolen og yrkesrettede tiltak er et nøkkelord her,   
 
Votering:  
Engans forslag med Størseths tilføyelse ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
 
Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne gir slik 
 
UTTALELSE 
 
KFU er svært bekymret over det store frafallet i den videregående skolen og støtter forslag om å 
sette økt fokus på tiltak for å begrense / hindre at dette fortsetter. 
 
Pkt. 2.3 Årsaker til frafall viser til Fafo-rapport 2010:03 som tar opp følgende hovedårsaker: Høyt 
fravær i grunnskolen og Et karaktersnitt under 2,5.  
I pkt. 4 Oppsummering står: ”Det er en økende erkjennelse av at den grunnleggende kvaliteten i 
grunnskolen er av største betydning. Blant annet derfor har rådmannen foreslått og fått bystyrets 
tilslutning i økonomiplanen til at fravær og grunnleggende ferdigheter skal være klare målområder i 
årene som kommer i trondheimsskolen.” 
 
Frafall i den videregående skolen fører til store samfunnsmessige kostnader. Tidlig innsats og 
yrkesrettede tiltak er nøkkelord her, og KFU mener derfor det kan være klokt å ha et 
samfunnsøkonomisk perspektiv i arbeidet med kommende års økonomiplaner og iverksette til dels 
kostnadskrevende tiltak, som for eksempel økt lærertetthet og spesialundervisning. 
 
  
Eventuelt: 
1. Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne vedtok i møte 02.11.10 å utnevne 

Dag Øivind Antonsen og Maiken Kvåle til brukerrepresentanter til BPA-prosjekt.  
 
KFU har fått en forespørsel fra NHF Trondheim om mulig endring i representasjon i 
arbeidsgruppe BPA slik at Laila Bakke Larsen overtar for Maiken Kvåle i BPA-prosjektet. 
 
KFU tilsluttet seg endringen. 
 
VEDTAK 
 
Laila Bakke Larsen overtar for Maiken Kvåle i BPA-prosjektet. 
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2. Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne er forespurt om å oppnevne en 
representant til arbeidsgruppe Dagtilbud – botiltak 
 
John Stene  foreslo at KFU oppnevner Asbjørn Hellem, fylkesleder i FFO som 
brukerrepresentant. 
 
Votering:  
Stenes forslag ble vedtatt med 8 stemmer mot 1 stemme (Braadland) 
 
VEDTAK: 
KFU oppnevner Asbjørn Hellem, fylkesleder i FFO som brukerrepresentant. 
 

3. Leder ønsker i neste møte en diskusjon om opplevelsen av brukermedvirkning / 
brukerrepresentasjon i KFU. 
 

4. Forespørsel vedrørende Norwegian fra Terje Roel. Liv Marit Løkken mente at dette ikke er en 
sak for KFU siden dette er en nasjonal sak. KFU sluttet seg til Løkkens vurdering. 

 
5. Liv Marit Løkken fremmet følgende forslag: 

Med bakgrunn i redegjørelse om individuell plan i Trondheim kommune ønsker Kommunalt råd 
for mennesker med nedsatt funksjonsevne igangsatt en brukerundersøkelse for å kartlegge 
status, fornøydhet, omfanget av og om hvordan brukerne opplever IP’en. I utarbeidelse av 
spørsmål til brukerundersøkelse bør det være brukermedvirkning 
I oppfølgingen av brukerundersøkelsen bør man kontakte de som ikke er fornøyd for å se hva 
Trondheim kommune bør gjøre i disse sakene. 
Målsettingen er aktiv brukermedvirkning på IP-området. 
 
Votering: 
Løkkens forslag ble enstemmig vedtatt. 
 
VEDTAK: 
Med bakgrunn i redegjørelse om individuell plan i Trondheim kommune ønsker Kommunalt råd 
for mennesker med nedsatt funksjonsevne igangsatt en brukerundersøkelse for å kartlegge 
status, fornøydhet, omfanget av og om hvordan brukerne opplever IP’en. I utarbeidelse av 
spørsmål til brukerundersøkelse bør det være brukermedvirkning 
I oppfølgingen av brukerundersøkelsen bør man kontakte de som ikke er fornøyd for å se hva 
Trondheim kommune bør gjøre i disse sakene. 
Målsettingen er aktiv brukermedvirkning på IP-området. 
 
Saken sendes formannskapet. 

 
6. Michael Setsaas oppfordrer brukerorganisasjonene om å tenke gjennom hvem de ønsker å 

foreslå som representanter til nytt råd fra høsten, og da spesielt med tanke på kandidater til 
leder- og nestledervervet. Det er ikke ønskelig at medlemmer av Bystyret har disse rollene. 

 
Utdelt i møte: 



 
Trondheim kommune 

 

  

Møteprotokoll for Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne, 11.01.2011  (11/211)  8 

-  Saksprotokoller fra formannskapets behandling av sakene 2/11, 3/11 og 4/11 på dagens 
saksliste i KFU. 

 
Møtet hevet kl. 19.45 
 
 
John Stene  Gry Janne Øyen 
leder  sekretær 
 
Elektronisk dokumentert godkjenning uten underskrift 


